
 
 
 
 
                                                    P r o t o k ó ł   XVI 
z sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu 24 października 2011 roku w siedzibie 
Urzędu Gminy Rytwiany. 
 
 
 
I. Obecni na sesji: 
 
1/ Radni zgodnie  z listą obecności  /obecnych 15 radnych/ 
2/ Wójt Gminy – Grzegorz Forkasiewicz 
3/ Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska 
4/ Skarbnik Gminy – Mirosława Szewczyk 
5/ Sołtysi zgodnie z listą  obecności 
 
 
II. Porządek obrad sesji: 
 
 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 
4. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w/s zmiany w Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy 

Rytwiany na lata 2011-2027. 
6. Podjęcie uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2011r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie inkasa opłaty skarbowej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpieniu Gminy Rytwiany z projektu „eIntegracja – 

drogą do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu w Województwie 
Świętokrzyskim”. 

9.  Informacji Wójta Gminy Rytwiany o  analizie oświadczeń majątkowych złożonych 
za 2010r. przez sekretarza gminy, skarbnika, kierowników jednostek organizacyjnych 
Gminy Rytwiany oraz  osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rytwiany o  analizie oświadczeń 
majątkowych  złożonych za 2010 r. przez radnych Rady Gminy Rytwiany. 

11. Interpelacje i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad sesji. 

 
 
III. Przebieg obrad sesji: 
 
Obrady sesji trwały od godz. 14.00 do godz. 15.10. 
 
 
 
 



 
Pkt 1 
 
Przewodniczący Rady  Gminy Marek Sadowski  otworzył obrady sesji, powitał wszystkich 
zebranych i przedstawił porządek obrad, który  został jednogłośnie przyjęty w obecności 13 
radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
Pkt 2 
 
Protokół z sesji nr XV został przyjęty bez uwag. 
 
 
Pkt 3 
 
W okresie od ostatniej sesji odbyły się dwa posiedzenia Komisji Rozwoju Lokalnego. 
Przewodnicząca Komisji Maria Woźniak  odczytała protokół z posiedzenia komisji 
odbytego w dniu 4.10.2011r. Było to posiedzenie wyjazdowe  mające na celu ocenę stanu 
dróg na terenie  naszej gminy. 
Drugie posiedzenie  odbyło się w dniu 24.10.2011r. tuż przed sesją i poświęcone było 
wycofaniu się Gminy Rytwiany z projektu „eIntegracja – drogą do przeciwdziałania 
wykluczeniu cyfrowemu w Województwie Świętokrzyskim”. Po przeanalizowaniu kosztów 
tego przedsięwzięcia komisja uważa, że w chwili obecnej nie stać nas na ten wydatek i 
wnioskuje o wycofanie się  z projektu. 
 
 
Pkt 4 
 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował radnych o pracy  w okresie między 
sesjami: 
- zakończona została budowa wodociągu przy ulicy Cegielnia w Rytwianach, rozpoczęto 
remont drogi, 
- rozpoczęto remont drogi powiatowej  w Niedziałkach  - w kierunku Rudy, 
- trwa budowa  boiska w Sichowie Dużym, 
- budowa placu zabaw  w Rytwianach zakończona, 
- budowa filii biblioteki i świetlicy w Szczece  odbywa się zgodnie z planem, 
- rozpoczęły się przygotowania do opracowania budżetu, zbieranie wniosków, opracowanie 
stawek podatków. 
Wójt Gminy poprosił radnych aby w komisjach w możliwie krótkim czasie przedyskutowali 
przedstawione propozycje stawek podatków. Wójt w terminie do 15 listopada powinien 
przedłożyć projekt budżetu  gminy na 2012 rok  Przewodniczącemu Rady Gminy. 
 
 
Pkt 5 
 
Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rytwiany przedstawiła Skarbnik 
Gminy Mirosława Szewczyk. Zmniejszeniu o kwotę 20 tys. zł ulegną wydatki w pozycji  
zakup energii. Zmniejszamy deficyt w budżecie o kwotę 25 tys. zł. 



 
 
 
 
Radna Maria Woźniak  zwróciła uwagę na planowany na 2012r. drastyczny wzrost w 
rubryce wydatki bieżące z wyszczególnieniem wydatków na wynagrodzenia i pochodnych 
od wynagrodzeń – w porównaniu do roku 2011r. Nie stać nas na podwyższanie 
wynagrodzeń. 
 
Skarbnik Gminy Mirosława szewczyk wyjaśniła, że jest to szacunkowa kwota i w projekcie 
budżetu na 2012 rok zostanie urealniona. 
 
Wójt Gminy powiedział, że w 2011 roku pracownicy Urzędu nie mieli żadnych podwyżek 
wynagrodzenia i  prawdopodobnie w 2012 r. też nie będzie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał projekt uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVI/82/2011 w sprawie zmiany w Wieloletniej  Prognozie 
Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2011-2027 został podjęta jednogłośnie, 15 głosami,  
w obecności 15 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 6 
 
Zmiany w budżecie gminy przedstawiła Skarbnik Gminy. Zmiany  polegają na: 
- zmniejszeniu planu dochodów i wydatków o kwotę 5 000zł, 
- zwiększeniu planu dochodów i wydatków o kwotę 10 000 zł, 
- dokonaniu przeniesień w planie wydatków na kwotę 10 461zł, 
- zmniejszeniu planu wydatków o kwotę 25 000zł. 
Deficyt budżetu gminy wynosi 675 tys. złotych.  
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVI/83/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 
została podjęta jednogłośnie, 15 głosami, w obecności 15 radnych. 
 
 
Pkt 7 
 
Wprowadzenia do uchwały w sprawie inkasa opłaty skarbowej dokonał Wójt Gminy 
Grzegorz Forkasiewicz. Osoba, która zajmowała się inkasem opłaty skarbowej odeszła  na 
emeryturę, do wykonywania tych zadań Wójt wyznaczył  nową osobę Panią Martę  Bator. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVI/84/2011 w sprawie inkasa  opłaty skarbowej została podjęta 
jednogłośnie, 15 głosami, w obecności 15 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
 



 
 
 
 
 
Pkt 8 
 
Wprowadzenia do uchwały dokonał Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz. W lipcu 
bieżącego roku Rada Gminy Rytwiany podjęła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie do projektu mającego na celu przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu 
poprzez zakup  komputerów i dostęp do internetu. Projektem miały zostać objęte osoby 
których nie stać na zakup komputerów  i opłacanie abonamentu za dostęp do internetu, a 
także niektóre jednostki organizacyjne naszej gminy. 
Wójt Gminy powiedział, że w okresie, kiedy przystępowaliśmy do projektu nie mieliśmy 
pełnej wiedzy na temat wszystkich kosztów, które  musimy ponieść aby projekt 
funkcjonował. Obecnie mamy taką wiedzę, dokonaliśmy podsumowania kosztów przez 
planowany okres 5 lat  działania  projektu tj. oprócz 15% wkładu własnego od kwoty 492 
tys. zł dochodzą  koszty  ubezpieczenia i serwisowania sprzętu, opłata abonamentu. Łącznie  
koszty gminy wyniosą ok. 216 tys. zł netto lub ok. 260 tys. zł, w zależności od wysokości 
kosztów serwisowania sprzętu, których na dzień dzisiejszy dokładnie nie znamy. Koszt ten 
jest dla nas zbyt duży i dlatego zaproponowaliśmy wycofanie się z tego zadania. Gmina 
straci z tego powodu 5 tys. złotych. 
 
 
Komisja Stała Rozwoju Lokalnego na dzisiejszym posiedzeniu  zawnioskowała o wycofanie 
się Gminy Rytwiany z projektu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVI/85/2011 w sprawie wystąpienia Gminy Rytwiany z projektu 
„e Integracja – drogą do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu w województwie 
świętokrzyskim” została podjęta jednogłośnie 15 głosami, w obecności 15 radnych na sali 
obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 9 
 
Wójt Gminy przedstawił radnym informację  o analizie oświadczeń majątkowych   
pracowników Urzędu Gminy i kierowników jednostek organizacyjnych. Wszyscy 
zobowiązani pracownicy złożyli w ustawowym terminie oświadczenia majątkowe. Po 
dokonaniu analizy oświadczenia zostały przesłane do Urzędu Skarbowego i opublikowane 
w BIP  Urzędu Gminy Rytwiany. 
 
 
Pkt 10 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski przedstawił radnym informację o 
oświadczeniach  majątkowych za 2010 rok. Wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe 
w ustawowym terminie. Po dokonaniu analizy oświadczenia zostały przesłane do urzędu 



Skarbowego i opublikowane w BIP Urzędu Gminy Rytwiany. 
 
 
 
 
 
Pkt 11 
 
W interpelacjach i wolnych wnioskach głos zabrali: 
 
- Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz w uzupełnieniu  złożonej informacji o pracy w 
okresie między sesjami poinformował radnych, że Gmina Rytwiany zajęła 35 miejsce w 
kraju, a 2 w województwie świętokrzyskim w kategorii gmin wiejskich w rankingu 
„Wspólnoty” - Inwestycje Infrastrukturalne 2008-2010. 
 
- Radna Lidia Dziuba – zapytała o zadaszenia  przystanków i plac zabaw w Pacanówce. 
Wójt odpowiedział, że nie ma środków finansowych na zadaszenia. Co do placu zabaw to 
przede wszystkim musi zaistnieć potrzeba. W Pacanówce jest 12 dzieci, obecnie w Święcicy 
są dwa place zabaw, z czego jeden praktycznie w Pacanówce, więc dzieci mogą z niego 
korzystać. 
 
- Radna  Mieczysława Sikora  powiedziała, że są sygnały, że nowo wybudowane boisko w 
Kłodzie jest niszczone, ktoś wjechał  tam samochodem. 
Wójt powiedział, że zamknie się bramę, więc nikt samochodem nie wjedzie na boisko,  
furtka pozostanie otwarta. 
 
- Wójt Gminy  poinformował radnych o tym, że drgnęła sprawa budowy wysypiska i 
utylizacji odpadów komunalnych w Rzędowie.  Spółka  podpisała umowę, zakład utylizacji 
będzie budowany. W związku z tym będzie konieczność zabezpieczenia udziału naszej 
gminy w inwestycji. Temat  jest do przedyskutowania  w komisjach stałych Rady Gminy. 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że skoro wiadomo, że zakład będzie budowany to 
będzie sugerował wystąpienie naszej gminy ze związku gmin. Należy zapłacić jeszcze 
tegoroczną składkę 17 000złotych i pomyśleć o wystąpieniu ze związku. Jeśli chodzi o cenę 
za  dostarczane  odpady to będzie ona taka sama  dla gmin które należą i nie należą do 
związku. 
 
- Radny Jerzy Gwiazdowski zapytał, czy wiadomo coś na temat budowy  drogi w kierunku 
Cegielni. 
Wójt odpowiedział, że Starostwo Powiatowe w Staszowie złożyło wniosek o 
dofinansowanie inwestycji. 
 
- Radna Maria Woźniak – na moście  obok przepompowni uszkodzona jest barierka  
/urwane metalowe szczeble/. Należałoby to przyspawać. 
 
- Radny Lech Kędzierski  -  przy ulicy Partyzantów konieczna jest barierka. 
Wójt odpowiedział, że  w budżecie nie ma ani złotówki  wydatki drogowe. 
 
- Radny Zdzisław Cieślik – zgłosił  uszkodzone szczeble  w barierce na moście między 



Strzegomiem i Strzegomkiem. 
- Radna Mieczysława Sikora  - przydałyby się barierki na kładce w Kłodzie  w okolicy Pani 
Wyrazik. 
Wójt odpowiedział, że  jest to kładka „dzika” i nie możemy wykonywać  tam żadnych prac. 
 
- Radny Jacek Pytko powiedział, że  w Niedziałkach przy mości miał być  wykonany 
przepust podczas  odbudowy drogi, a nie ma. 
Wójt odpowiedział, że rozezna sprawę. 
 
 
 
Pkt 12 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski  podziękował wszystkim za udział i 
zamknął obrady XVI sesji Rady Gminy Rytwiany. 
 
 
Prot. U.Marczewska                                            Przewodniczący Rady Gminy 
kierownik USC                                                              Marek Sadowski 


